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 امروز همه مدعیان
در دولت جمع شده اند

سخنگوی دولت با اشــاره به ازسرگیری مجدد مذاکرات گفت: ایران همواره 
رویکرد فعال برای گفت وگوهای رفع تحریم  داشته است و آقای بورل و ایران بر 
استمرار مذاکرات برای حل مشکل تحریم های غیرقانونی و ظالمانه اتفاق نظر 
داشته اند.علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری حاشیه نشست 
هیئت وزیران، در پاسخ به سؤالی درباره سفر بورل به تهران و مذاکرات در قطر 
گفت: ایران همواره رویکرد فعال برای گفت وگوهای رفع تحریم ها داشته و آقای 
بورل و ایران بر استمرار مذاکرات برای حل این مشکل تحریم های غیرقانونی و 
ظالمانه اتفاق نظر داشتند و برای سرعت بخشی به مذاکرات اشتراک نظر داشتند.

آقای رئیســی گفتند گرانی ها را در چند مورد برای سال آینده گذاشته ایم! برای 
من سوال است آن ها که می گفتند یک جراحی کردیم و تورم را پایین می آوریم، 
الان وعده گرانی برای ســال آینده می دهند؟سید مصطفی هاشمی طبا، درباره 
صحبت های اخیر رئیس جمهور مبنی بر این که مشکلات کشور ناشی از عملکرد 
دولت گذشته است، گفت: طبیعی است وضعیتی که در حال حاضر داریم ناشی از 
گذشته باشد و تردیدی در آن نیست، امااین گذشته به معنی حسن روحانی نیست؛ 
بله این حرف درست است، اما در کنارش حرف نادرستی وجود دارد.اینکه وضعیت 

ما فرقی هم نمی کند سیاسی، اجتماعی و اقتصادی ناشی از...

اخبار کوتاه  خبر

پنج شنبه 9 تیر 1401/ 30 ژوئن 2022 /شماره  1074/ 4 صفحه / سال چهارم/ 2000 تومان

صفحه 2 صفحه 2

www.todayonline.ir وز: وب گاه  امر وز شهادت امام جواد الائمه )ع(  بر عموم شیعیان تسلیت باد سالر

بورس در تصرف فروشنده ها 
حرکت حقیقی ها به سمت صندوق های درآمد ثابت

بورس دیروز رشد کرد اما همچنان نگاه ها به بازار سهام 
خیلی مثبت نیست. سهم ها خریدار قوی ندارند و دوباره 
ابهامات درباره مذاکرات برجام بر ســر بورس سایه 

افکنده است.
به گزارش اقتصادنیوز، بازار سهام روزسه شنبه وضعیت خوبی داشت. 
رشــد 10 هزار واحدی شاخص کل، نشان دهنده تعادلی رو به بالا 
برای ســهم ها بود اما هنوز نمی توان گفت که روند اصلاحی بازار 

به پایان رسیده است.
طی حدود یک ماه اخیر، شاخص کل 10 درصد هم افت نکرده اما 
بسیاری از سهم ها بیش از دو برابر شاخص افت داشته اند. البته فاز 
اصلاحی فعلی بازار همزمان با اصلاح قیمتی، اصلاح زمانی را هم 

در پی دارد.در چنین شرایطی ارزش معاملات به صورت پیوسته کم 
و زیاد می شود که این کم و زیاد شدن ها در رقم ارزش معاملات، 
طبیعی است و نمی توان آن را نشانه خاصی در جهت صعود دانست.

حرکت حقیقی ها به سمت صندوق های درآمد ثابت
البته روزسه شنبه دوباره ارزش معاملات کاهش یافت و به 3450 
میلیارد تومان رســید که نسبت به روز دوشنبه کاهش 300 میلیارد 
تومانی داشت.بســیاری از تحلیلگران همین موضــوع را یکی از 
نشــانه های اصلی برای درجا زدن بورس می دانند چراکه اگر قرار 
بر رشد بازار باشد، باید ارزش معاملات نیز افزایش یابد و به مرور به 

حداقل دو برابر رقم معاملات فعلی برسد.
دیروز دوباره خروج پول حقیقی هم ثبت شد. حقیقی ها در روزی که 

شاخص کل بیش از 10 هزار واحد رشد کرد، مجددا سهام خود را به 
حقوقی ها فروختند و 260 میلیارد تومان نقدینگی از بازار خارج کردند.
عدم اعتماد حقیقی ها به حقوقی ها یکی دیگر از نشانه های درجا 
زدن بازار است و تا زمانی که حقیقی ها دوباره به بازار اعتماد نکنند، 

این وضعیت ادامه خواهد داشت.
عدم توجه به ارزندگی برخی از نمادها

در کنار خروج پول حقیقی ها از ســهام، شاهد ورود پول آن ها به 
صندوق ها و اوراق بدهی هم هســتیم که این مهر تاییدی بر عدم 
اعتماد حقیقی ها به بازار سهام دارد. آن ها سهام خود را می فروشند 
و به جای آن صندوق یا اوراق بدهی می خرند که سود ثابت سالیانه 
دارد و با این کار، اصل پول خود را بیمه می کنند که از افت بیشــتر 

سهام در امان بمانند.از طرفی قدرت خریداران حقیقی همچنان کمتر 
از قدرت فروشندگان است که این نیز یکی دیگر از نشانه های نزول 

یا درجا زدن بازار محسوب می شود.
با وجود تمام این شرایط، بســیاری از نمادها با اصلاح خوبی که 
داشته اند به قیمت های جذابی رسیده اند اما فعلا بازار توجهی به این 
ارزندگی ندارد. برای امروز پیش بینی می شود شاهد بازاری نوسانی 

باشیم که فشار فروش آن نسبت به روز گذشته کمی بیشتر است.

 از سال آینده واکسن کرونا 
در داروخانه ها عرضه می شود

وزیــر بهداشــت،  درمان و آموزش پزشــکی 
گفت: امسال دولت همچنان به صورت رایگان 
واکسیناســیون را انجــام می دهد و از ســال 
آینــده توصیه می کنیم این واکســن در اختیار 
داروخانه ها قرار بگیرد و هر کس مایل بود مانند 
افراد های ریسک این واکسیناسیون را انجام دهد.

به گزارش ایلنا، بهرام عین اللهی در حاشیه جلسه هیات دولت 
در خصوص آمار ابتلا به کرونا در کشور گفت: یکی از بزرگترین 
موفقیت های جمهوری اسلامی در زمینه کرونا بوده و آن هم 
به این دلیل بود که واکسیناسیون در حجم وسیع و مدت کوتاه 
انجام شد و از واکسن هایی استفاده شد که موثر بودند و ما از 
شهریور 1400 این ورود واکسن را به کشور آغاز کردیم و به 
مقدار خیلی زیاد و تا امروز 150 میلیون دز واکسن وارد کردیم. 
البته از دیماه ورود واکسن متوقف شد و تولید داخلی انجام شد. 
ما در شــش مرکز تولید واکسن انجام دادیم و امروز در حوزه 
تولید واکسن کرونا خودکفا هستیم. حجم زیاد واکسیناسیون در 
این مدت کوتاه باعث شد که ایمنی مردم خیلی سریع بالا رفت.

وی ادامه داد: در اجلاسی که در سازمان بهداشت جهانی در 
ژنو داشتیم جزو چند کشور موفق در کنترل بیماری کرونا بودیم 
و با توجه به اینکه در خردادماه رقم مرگ و میر تک رقمی بود 
و چند روزی نیز به صفر رسید، روز شنبه در ستاد کرونا مطرح 
شــد و به این جمع بندی رسیدیم که در فضای باز استفاده از 
ماســک الزامی نیست و در فضاهای بسته و مکان هایی که 
تهویه مناسب ندارند و به ویژه در وسایل نقلیه عمومی شامل 
اتوبوس و هواپیما لازم است از ماسک استفاده شود.وی افزود: 
بیماری کرونا از بین نخواهد رفت و مانند آنفولانزا خواهد شد. 
بیماری ها در ابتدا مرحله همه گیری خواهند داشت و بعد به 
تک گیری می رسند. بیماری کرونا وجود خواهد داشت در نتیجه 
توصیه می شود که سالی یک بار واکسیناسیون علیه بیماری 
صورت بگیرد. امسال با توجه به اینکه هنوز خطرش در دنیا از 
بین نرفته و در برخی از کشورها  آمار قابل توجهی وجود دارد و 
به علت سفرهایی که به داخل کشور ما انجام می شود، توصیه 
می کنیم افرادی که شش ماه از تزریق واکسن شان گذشته 
امسال یک نوبت واکسیناســیون انجام دهند. امسال دولت 
همچنان به صورت رایگان واکسیناسیون را انجام می دهد و 
از سال آینده توصیه می کنیم این واکسن در اختیار داروخانه ها 
قرار بگیرد و هر کس مایل بود، مانند افراد های ریســک این 
واکسیناسیون را انجام دهد.وزیر بهداشت در رابطه با شیوع وبا 
در کشور گفت: در خصوص بیماری وبا هنوز آمار قابل توجهی 
نداریــم و چیزی حدود 40 مــورد در مناطق مرزی گزارش 
شــده و از کشورهای همجوار این خطر وجود دارد و در حال 
کنترل هستیم. موضوعی که در بحث وبا مهم است مساله 
شستشوی خوب سبزیجات است که راه انتقالش از سبزیجات 
است.عین اللهی در خصوص گزارش وزارت بهداشت در رابطه 
بــا جوانی جمعیت گفت: ما در بحــث جوانی جمعیت جزو 
وزارت خانه های پیشرو هستیم و سه الی چهارماه پیش قرارگاه 
جوانی جمعیت را در وزارت بهداشت با مدیریت خود من شروع 
کردیم و همه معاونت ها موظف هستند گزارش بدهند. ما فکر 

می کنیم از قانون هم جلوتر هستیم.

فهرست افراد مظنون به پولشویی 
به بانک های کشور ابلاغ شد

با ابلاغ رسمی مرکز اطلاعات مالی وزارت اقتصاد، 
برای نخستین بار فهرست اشخاص مظنون به 

پولشویی به نظام بانکی کشور ارسال شد.
بــه گزارش مهر به نقل از وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
همراه این فهرست، مجموعه محدودیت هایی که برای ارائه 

خدمات به این افراد باید اعمال شوند نیز اعلام شده است.
مهمترین این محدودیت ها عبــارت از »محدودیت در 
سقف عملیات بانکی«، »محدودیت در ارائه خدمات غیر 
حضوری« و »ممنوعیــت در پذیرش وکالت نامه و توقف 

اجرای وکالت نامه های سابق الصدور« هستند.
بر اساس ابلاغیه مرکز اطلاعات مالی وزارت اقتصاد و برابر 
ماده ۸4 آیین نامه ماده 14 قانون مبارزه با پولشویی، اشخاص 
مظنون با ارائه مستندات قابل راستی آزمایی نظیر مستندات 
مربوط به شــغل و درآمد و دارایی ها و غیره یا ارائه احکام 
قضایی مرتبط می توانند برای خروج از فهرست مذکور اقدام 

و در صورت تایید این مرکز از آن خارج شوند.

هر متر مسکن، 39/4 میلیون تومان 
 قیمت خانه ۵۰ متری معادل 

۳۰ سال حقوق کارگران!
متوسط قیمت یک متر واحد مسکونی در تهران 
ماه به 39/4 میلیون تومان رســید. عددی که 
می گوید متوسط قیمت مسکن در خرداد ۱4۰۱ 
نسبت به خرداد ۱4۰۰ حدود 3۲ درصد افزایش 

یافته است.
به گزارش تجارت نیوز، بانک مرکزی آمار معاملات و قیمت 
مسکن خرداد ماه را منتشر کرد. گزارشی که می گوید قیمت 
مســکن روند صعودی دارد و بازار از حالت خواب زمستانی 
بیدار شده و معاملات افزایش یافته است.بر اساس گزارش 
بانک مرکزی، در خرداد متوسط قیمت خرید و فروش یک 
متر واحد مسکونی در تهران 3۹ میلیون و 400 هزار تومان 
است که نســبت به ماه قبل ۸/4 درصد بیشتر شده است.

این رقم نسبت به ماه مشابه سال قبل معادل 32/۸ درصد 
افزایش داشته که در مقایسه با رشد نقطه به نقطه خردادماه 
سال 1400 )معادل 56/6 درصد( کمتر بوده و مبین کند شدن 
آهنگ رشد نقطه به نقطه قیمت مسکن در خردادماه 1401 
است.تعداد آپارتمان های مسکونی معامله شده در شهر تهران 
در خرداد ســال 1401 به حدود 13/۹ هزار واحد مسکونی 
رسید که قیمت آن نسبت به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل 

به ترتیب افزایش 32/3 و 171/۹ درصدی را نشان می دهد.
بر اساس گزارش جدید بانک مرکزی متوسط قیمت یک 
واحد مسکونی 50 متری در تهران به حدود دو میلیارد تومان 
می رسد. این یعنی اگر فردی بخواهد یک خانه 50 متری در 
منطقه متوسط تهران بخرد باید حدود دو میلیارد تومان هزینه 
کند. نکته جالب این است که این رقم، معادل 30 سال حقوق 
کارگران است. یعنی با فرض اینکه قیمت مسکن و حقوق 
کارگران هیچ تغییری نکند، 30 سال زمان می برد که یک 

کارگر بتواند یک سرپناه حداقلی بخرد.

بانک مرکزی در حالی سامانه ثبت شکایات 
متقاضیان وام فرزندآوری را اعلام کرده که 
این طرح هرچند به خانواده ها کمک می کند 
اما مشکلات زیادی را به همراه دارد و امیدی 

به اخذ چنین وامی نیست.
دولت در راستای توجه به رشد میزان جمعیت کشور 
و تشــویق و ترویج به فرزندآوری تسهیلاتی را برای 
خانوارهایی که صاحب فرزند می شوند درنظر گرفته 
است که می توان به پرداخت وام 20 تا 100 میلیون 

تومانی قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد اشاره کرد.
این اقدام دولت هرچند درشرایط نامساعد اقتصادی 
و معیشــت خانوارها رویکرد قابل تحسینی است اما 
متاســفانه مشــکلات عدیده خود را به همراه دارد. 
خیلی ها ایــن روزها از پی گیری چنین وامی، صرف 
نظر کرده اند. عمده مشکل دریافت چنین وامی این 
اســت که بانک ها به بهانه های مختلف چون عدم 
منابع لازم و یا مشمولیت دریافت کننده وام فرزندآوری 
نظیر برخورداری پدر فرزند متولد شده از کارت پایان 
خدمت سربازی همچنین بررسی های سفت و سخت 
اعتبار سنجی سعی بر آن دارند تا خیلی همراهی لازم را 
با مردم در این زمینه نداشته باشند. بسیاری از مخاطبان 
»بازار«، می گویند که اصلا بانکها روی خوشــی به 
پی گیری چنین وامی نشان نمی دهند و ظاهرا این، از 
آن دسته کارهایی است که برای انجام نشدن مصوب 

شده است!
 عدم رغبت بانک ها 

به پرداخت وام های تکلیفی!
اگرچه دولت و در ذیل آن بانک مرکزی بانک ها را 
مکلف و موظف به پرداخت چنین وامی کرده اســت 
و مــردم نیز این روزها درصف طویل دریافت آن قرار 
دارند اما سیستم بانکی نیز با مواجهه متقاضیان انبوه، 
فشارهای زیادی را متحمل شده چرا که اغلب آنها منابع 
لازم برای پوشــش چنین وامی را به این گستردگی 
ندارنــد، نتیجه چنین امری را می توان در فرایند کند 

پرداخت وام فرزندآوری مشاهده کرد.
کــم میلی بانک ها به پرداخت تســهیلات قرض 
الحسنه بدون ســود فرزندآوری، وام ازدواج و ...از یک 
طرف و تامین وام هــای خرد تا 100 میلیون تومان 

بدون ضامن از طریق اعتبارسنجی ازسوی دیگر به 
دلیل کمبود منابع مشکلات سیستم بانکی را دو چندان 
کرده است طوری که خیلی از مشمولان طرح دریافت 
وام های تعریف شده ای که دولت بانک ها را مکلف به 

پرداخت آن کرده است از دریافت آن ناامید می شوند.
نارضایتی مردم از روند کند دریافت وام فرند آوری، 
ازدواج و ...همچنیــن عدم همراهی لازم بانک ها در 
پرداخت چنین وامی موجب شد تا بانک مرکزی اعلام 
کند؛ »متقاضیان دریافت تســهیلات فرزندآوری و 
ازدواج که در خصوص دریافت این دسته از تسهیلات 
اعتراض دارند می توانند نســبت به ثبت شکایات از 
طریق »ســامانه ثبت و رسیدگی به شکایات« بانک 
مرکزی اقدام کنند«. شکایاتی که شاید خیلی نتیجه 
بخش نباشد چرا که بانک مرکزی و دست اندرکاران 
تصمیم گیر از ابتدا زیرساختهای پرداخت چنین وامی را 

به درستی مهیا نکرده اند.
آهنگ کند بانک ها در پرداخت وامهای 

قرض الحسنه ای
حال با آنکه بانک ها خیلــی راغب به پرداخت وام 
فرزندآوری نیســتند و این حرکــت با آهنگ کندی 
همراه است، اما امیرحسین بانکی پور، رئیس کمیسیون 
مشــترک طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده 
مجلس شورای اسلامی در گفتگو با »بازار« می گوید؛ 
پرداخــت وام فرزندآوری و ازدواج اولویت نخســت 
بانک ها باید باشــد و آنها مکاف به پرداخت این نوع 

وام ها هستند.
وی با بیــان اینکه برخلاف تصــور خیلی ها که 
معتقدند جوانان مشکلی با ازدواج و فرزندآوری ندارند، 
اظهارداشت: چنین تصوراتی اشتباه است چرا که تنها 
علــت امتناع جوانــان از ازدواج و همچنین خانوارها 
مشکلات اقتصادی است که دولت و مجلس باید در 
کنار هم و با برنامه ریزی درست چنین مشکلاتی را 

مرتفع کنند.
رئیس کمیســیون مشترک طرح جوانی جمعیت و 
حمایت ازخانواده مجلس در پاسخ به این سئوال که چرا 
بانک ها در پرداخت وام ازدواج و فرزندآوری به دلایلی 
چون عدم توان برخورداری از منابع مالی لازم، خیلی 
متقاضیان را در دستیابی به چنین وامهایی همراهی 

نمی کنند، گفت: از آنجایی که قرار بر این بوده است 
تا بانک ها 50 درصد از منابع جاری قرض الحسنه را 
که در اختیار دارند به این نوع وام ها اختصاص دهند، 
بنابراین ناتوانی بانک ها در پرداخت این نوع وامها طفره 
رفتن آنها از انجام تکالیف قانونی است که به آنها محول 

شده است.
داشتن کارت پایان خدمت ملاک پرداخت 

وام قرض الحسنه!
وی همچنین در پاســخ به اینکه برخی که دارای 
کارت پایان خدمت سربازی نیستند اما صاحب فرزند 
شده و اکنون برای دریافت وام فرزند آوری به شعب 
بانک مراجعه می کنند، اما با شرایط »دریافت وام در 
صورت برخورداری از کارت پایان خدمت« مواجه اند، 
گفت: چنین بهانه ای پذیرفتنی نیست چون در مقررات 
پرداخت وام فرزندآوری این موضوع مطرح نشــده و 
ملاک قرار نگرفته اســت. با این وجود پرداخت وام 
فرزندآوری برای هر کسی که از سال 1400 صاحب 
فرزند شده است الزامی است و محدودیتی در این زمینه 

وجود ندارد.
سخنان رئیس کمیسیون مشــترک طرح جوانی 
جمعیت و حمایت مجلس شــورای اسلامی در این 
خصوص در حالی مطرح است که برخی ها با تماس 
با »بازار« از امتناع بانک ها در پرداخت وام فرزندآوری 
به دلیل فقدان کارت پایان خدمت پدر نوزادان متولده 
شده خبر می دهند و خواهان رسیدگی به این موضوع 

هستند.در چنین شرایطی با تماس با یکی از مدیران 
بانکی شعبه بانک تجارت، درخصوص علت همراهی 
نکــردن آن بانک در پرداخت وام فرزندآوری به دلیل 
برخوردارنبودن پدر فرزند تازه متولد شده از کارت پایان 
خدمت، گفت: طبق قانون و مقررات موجود پرداخت 
وام های قرض الحســنه به جــز وام ازدواج و درمان 
به افرادی که از کارت پایان خدمت برخوردار نیستند،  

ممنوع است.
دولت باید منابع لازم پرداخت وام 

فرزندآوری را در نظر گیرد و به بانک ها 
تزریق کند

موضوع مشکلات پرداخت وام فرزندآوری و روند کند 
دریافت مشمولان این طرح تا جایی است که کامران 
ندری، کارشناس خبره حوزه پولی بانکی نیز می گوید؛ 
دولت بخصــوص بانک مرکزی ابتدا باید منابع لازم 
وامهایی چون وام فرزندآوری، ودیعه مسکن، ازدواج و 
وام های خرد را تجهیز کرده تا بانکها برای پرداخت آن 

بهانه ای چون عدم منابع لازم را نداشته باشند.
وی با بیان اینکه تکلیف بانک ها به پرداخت وام های 
گسترده بدون اینکه منابعی به آن اختصاص داده شود 
کار درستی نیست، چون بانک ها را با مشکل جدی 
کمبود منابع و نقدینگی مواجه می کند، افزود: دولت 
چنانچه می خواهد موضوع فرزندآوری را ترویج کند و 
به حمایت ازخانوادهایی که دارای فرزند بیشتر می شود، 
حمایت مالی کند، بنابراین باید منابع قابل توجهی را 

برای این امر کنار بگذارد و به سیســتم بانکی تزریق 
نماید تا این منابع در کنار بخشــی از منابع بانکی وام 

فرزندآوری، ازدواج و ... را با سرعت بالا پوشش دهد.
این کارشناس بانکی خاطرنشان کرد: منابع بانکها 
ســپرده های مردمی اســت و چون خیلی از بانکها 
ســرمایه و آورده چندانی ندارند، لذا الزام بانک ها به 
پرداخت وامهای قرض الحســنه و ... بدون تجهیز 
منابع و کارکارشناسی ازحیث، اقتصاد، عرف و منطق 
صحیح نیست چرا که منابع بانک ها متعلق به مردم 
اســت و دولت به نظرم نباید بانک ها را در پرداخت 
وام و تســهیلات لای گیره قرار دهد. ندری اضافه 
کرد: بانک ها طبق قانون علاوه بر جذب ســپرده و 
پرداخت آن در قالب وام و تسهیلات باید در جاههایی 
ســرمایه گذاری کنند که منفعت آن به سهامداران و 
سپرده گذاران برســد نه اینکه با پرداخت وام قرض 
الحسنه بدون سود بذل و بخشش کنند، بنابراین دولت 
باید از محل فروش نفت و یا اخذ مالیات منابع پرداختی 
وام فرزندآوری و... را تامین کند تا به بانک ها فشــار 

زیادی وارد نشود.
 بیم از تشدید نرخ تورم

 با اضافه برداشت بانک ها از بانک مرکزی
وی افزود: فشــار به بانک ها در پرداخت وام های 
متفاوتی که اکنون ملزم به پرداخت آن شده اند چنانچه 
با کمبود منابع مواجه شوند بالاجبار باید به سمت بانک 
مرکزی بروند که این رویکرد یعنی جز آثار تورمی به 
دلیل خلق پول همچنین پول داغ چیز دیگر را در بر 
ندارد و دود آن به دلیل رشــد نرخ تورم و نقدینگی به 

چشم مردم می رود.
بنــا به این گزارش، صف انتظار بــرای دریافت وام 
فرزنــدآوری، ازدواج، وام های خرد بدون ضامن این 
روزها طولانی است و خیلی از بانک ها به بهانه کمبود 
منابع با متقاضیان همراهی لازم را در پرداخت وام و 
تسهیلات ندارند. در چنین شرایطی بانک مرکزی و 
تصمیم گیران دولتی باید فکری به حال مردم کنند 
و با حمایــت های مالی از بانک ها همچنین اجرای 
سیاســت های درســت، کاری کنند که مشمولان 
وام های تعریف شــده در اسرع وقت بتوانند به چنین 

وام هایی برسند.

دولت باید منابع لازم برای پرداخت وام فرزندآوری را به بانک ها تزریق کند

وام فرزندآوری؛ لای مَنگنه بانک و دولت
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 به معنای واقعی کلمه وزیر باشید
 نه نردبان ترقی شبکه مافیایی

 فهرست افراد مظنون به پولشویی 
به بانک های کشور ابلاغ شد

یک نماینده مجلس خطاب به وزیر کشاورزی؛ با ابلاغ رسمی مرکز اطلاعات مالی وزارت اقتصاد

حباب سکه با وجود کاهش روزهای اخیر هم چنان بالاست. ارزش ذاتی سکه در حوالی 13 میلیون 
و 200 هزار تومان قرار دارد، حال آنکه در بازار آزاد، فلز گران بهای داخلی بالای محدوده 14 میلیون 
و 300 هزار تومان خرید و فروش می شد.حباب سکه روز به روز کمتر می شود. حباب سکه که 
در مقطعی از تیرماه به بالای 14 درصد رسیده بود، روز سه شنبه در دامنه ۸ درصدی قرار گرفت. 
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وام فرزندآوری؛وام فرزندآوری؛ لای مَنگنه بانک  و دولت لای مَنگنه بانک  و دولت
مذاکرات غیرمستقیم بین آمریکا و ایران از روز گذشته 
در دوحه اتفاق افتــاد، یک تحول مثبت در تلاش های 
دیپلماتیک برای حل مناقشه بر سر چگونگی پیوستن مجدد 
آمریکا به برجام و بازگشت ایران به تعهدات خود است. با 
این حال، به نظر نمی رسد که تغییر اساسی در موقعیت و یا 
خواسته های هر یک از کشورها وجود داشته باشد. تاکنون 
آمریکا - طبق بیانیه ها و گزارش های رسانه ها - مدعی 
بوده است که گزینه توافق روی میز است و این به ایران 
بستگی دارد که آن را بپذیرد. ایران معتقد است برای توافق 
مشترک باید تحریم های - برجام و هسته ای و غیره - 
باید حذف شوند و چه تضمین هایی می توان به ایران داد 
که ئس از محدود کردن برنامه هسته ای از چه مزایایی می 
تواند استفاده کند.تا زمانی که آمریکا و ایران در مواضع خود 
انعطاف نشان ندهند، تصور اینکه توافق در 4۸ ساعت آینده 
به نتیجه برسد دشوار است. با این حال، این دور در دوحه به 
طور بالقوه می تواند به مذاکره کنندگان از هر دو طرف ایده 
بدهد که در چه مواردی می توان به توافق رسید و پس از 
بازگشت به پایتخت ها برای رایزنی و گفتگوهای داخلی، 
دور دیگری از مذاکرات ممکن است در راه باشد. به نظر 
می رسد اتحادیه اروپا و آمریکا می خواهند آخرین فرصت 
را به دیپلماسی بدهند شاید که موفقیت آمیز باشد، و ایران 
همیشه مشتاق راه حل دیپلماتیک است، اما پنجره -به گفته 
کشورهای غربی - برای دستیابی به توافق بسیار کوتاه 
است )اگر بنا به توافق باشد باید هر چه سریع تر اتفاق بیفتد(. 

مذاکرات دوحه آخرین راه  حل 
دیپلماتیک برای برجام

یادداشت امروز

 هومان مجد
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